
NAŠE VIZE PRO
ROKYTKU A HOŘEJŠÍ RYBNÍK
NEMÁME SICE MOŘE, ALE MÁME SVOU ROKYTKU. 
POJĎME KOLEM NÍ VYBUDOVAT NEJDELŠÍ PARK PRAHY!
Poslední dobou se na Rokytce udála spousta pozitivních věcí, byl revitalizován suchý poldr Čihadla, Rokytka 
znovu meandruje v oblastech Vysočan, Hloubětína, Kyjí a Běchovic, založily se nové tůňky na množení 
obojživelníků, byly vystavěny procházkové a cyklistické trasy podél toku, úpravy se dotkly i velkých rybníků. 
Všímáte si, že se na některých místech ale zatím nestalo vůbec nic? Někde jsou nepřístupně příkré břehy, 
někde se k vodě dokonce ani nedostanete, protože pozemky nepatří městu.

Říčka Rokytka sice už dávno není páchnoucí stokou 
protékající průmyslovými oblastmi Prahy, ale aby se 
využil celý její potenciál, aby se kolem Rokytky podařilo 
vytvořit nejdelší lineární park Prahy od pramene, až po 
její ústí, je třeba ještě spousta velkorysých kroků. 

NAŠE ŘEŠENÍ PRO ROKYTKU
Budeme iniciovat vznik skupiny městských částí, 
kterými Rokytka protéká a za spolupráce s magistrátem 
vytvoříme plán výkupu pozemků, plán investic do kvality 
vody a veřejného prostoru, plán managementu správy 
území, to všechno podpořeno územním plánem, aby 
byla jasná dlouhodobá vize města k vybudování 
nejdelšího rekreačně přírodního parku hlavního města. 

Při ustanovení skupiny nebudeme hledět na stranickou 
příslušnost, protože politici se mění, ale Rokytka 
zůstává. 
Sebelepší plán je však na nic, pokud zůstane jen na papíře. Některé věci je možné udělat hned, něco bude trvat delší 
dobu. Například výkupy pozemků se potáhnou zřejmě roky, ale právě proto je třeba projevit vůli města požadavkem 
změn územního plánu. Současně musí být vypracován přírodovědný pasport, aby byla zachována a ještě více 
podpořena přírodní funkce území, neustálé sledování kvality vody odhalí největší znečišťovatele toku.

Bude podpořen vznik dalších mokřadů, nových rybníků a dalších ambiciózních opatření k posílení funkce udržení 
vody v krajině, za respektování protipovodňových opatření. Dožívající protipovodňová zařízení by měla být postupně 
nahrazována řešením bližším přírodě. Nutno říct, že se bude navazovat na dobrou práci Odboru ochrany prostředí 
MHMP.

NAŠE ŘEŠENÍ PRO HOŘEJŠÍ RYBNÍK
S Rokytkou souvisí i celá soustava rybníků na jejím toku. Pro Prahu 9 je důležitý rybník Hořejší, který poskytuje 
rekreační zázemí nejen pro nově budované obytné čtvrti Hloubětína ale i široké okolí. Tedy poskytovat by měl, 
protože jeho stav dnes není dobrý a už se vlastně jen vzpomíná, že sloužil ke koupání, a že zde kdysi bylo veřejné 
koupaliště. 

Nechceme na koupací „Hořejšák“ jen vzpomínat, chceme se zasadit o to, aby koupání v něm nebylo otázkou odvahy, 
ale jen chuti a dostatku volného času. Tomu musí odpovídat nejen odlišná správa vodní plochy, ale i úprava okolí.

Víme, že jde o ambiciózní myšlenku, ale pokud nebude vyslovena, je jisté, že nikdy nebude ani realizována.
Rokytka je naše bohatství, pečujme tedy o něj.
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